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          KS-BOR.0002.15.2017 

 

Protokół  

Nr XXV/2017  

XXV sesji 

Sejmiku Województwa  

Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 28 marca 2017 r. 

 

Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 

Początek posiedzenia: 11:00 

Spośród 30 radnych obecnych było: 26 

Zakończenie posiedzenia 28.03.2017 r., godz. 12:55 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski powitał serdecznie radnych 

województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 

pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Dodał, że wśród gości obecny jest Prof. dr hab. 

Anatoliy Romanyuk z Uniwersytetu Narodowego im. Ivana Franko we Lwowie, który 

obecnie jest na stażu na Wydziale Nauk Społecznych Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego  

w Olsztynie w ramach przygotowań do III Forum Polsko-Ukraińskiego, które odbędzie się  

w maju br. w Olsztynie. Powiedział m.in., że współorganizatorem Forum jest Instytut Nauk 

Politycznych Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego wraz z Politechniką Lwowską  

 i Uniwersytetem Lwowskim, a  patronat honorowy objął Marszałek. Następnie stwierdził 

prawomocność obrad. 

 

Załącznik nr 1, 2  

 

2.   Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekty uchwał w punkcie 13, 16, 17 

porządku obrad wpłynęły w trybie pilnym, a do projektów uchwał w punktach: 13, 27, 28 

porządku obrad wpłynęły autopoprawki. Nadmienił, że z inicjatywy Klubu Radnych 

Polskiego Stronnictwa Ludowego oraz Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej w punkcie 

sprawy różne przedstawione będzie Stanowisko Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w sprawie funkcjonowania Zakładu ZAP SZNAJDER BATTERIEN S.A. 

Oddział Produkcyjny w Korszach. 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do zmian w porządku obrad? Nie było 

żadnych uwag. Poinformował, że porządek obrad nie wymaga głosowania.  

 

Porządek obrad, który otrzymali radni kształtował się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Analiza sytuacji na rynku 

pracy w województwie warmińsko-mazurskim w 2016 roku. Monitoring 

realizacji Regionalnego Planu Działań na rzecz Zatrudnienia za 2016 rok" - 

referujący: Wicemarszałek Województwa p. Miron Sycz.  
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6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia materiału informacyjnego pt. "Miasta 

Cittaslow, jako perspektywiczny produkt wizerunkowy województwa 

warmińsko-mazurskiego" – referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta 

Śląska - Zyśk. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2016 

Programu pn. "Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny" – referująca: 

Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonego przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego sprawozdania z gospodarowania mieniem 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2016 – referujący: Członek 

Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyposażenia Muzeum Kultury Ludowej                            

w Węgorzewie, samorządowej instytucji kultury, w nieruchomość – referujący: 

Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości                        

w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 

Ryn – referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości                          

w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 

Dobre Miasto – referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii 

im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie – referująca: Wicemarszałek Województwa 

p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia z dniem 1 września 2017 r. 

Gimnazjum z Ukraińskim Językiem Nauczania wchodzącego w skład Zespołu 

Szkół z Ukraińskim Językiem Nauczania w Górowie Iławeckim w 8-letnią Szkołę 

Podstawową z Ukraińskim Językiem Nauczania – referująca: Wicemarszałek 

Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Rady 

Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku – referująca: Wicemarszałek 

Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej                       

pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2017 
– referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Pana P.M. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 

uchwały XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 

27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na obwody łowieckie” – referująca: Członek Zarządu Województwa p. 

Sylwia Jaskulska. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Pana E.Ch. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 

uchwały XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 

27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na obwody łowieckie” – referująca: Członek Zarządu Województwa p. 

Sylwia Jaskulska. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Węgorzewo pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań Węgorzewskiego 

Centrum Kultury w Węgorzewie – referująca: Wicemarszałek Województwa  

p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Piskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań Muzeum 

Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego w Praniu wraz z oddziałem - Muzeum 
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Michała Kajki w Ogródku – referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta 

Śląska - Zyśk.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miastu Lidzbark Warmiński pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań                   

w zakresie kultury realizowanych przez Lidzbarski Dom Kultury – referująca: 

Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miastu Kętrzyn pomocy finansowej                

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań                                        

z przeznaczeniem na II edycję Walkirii Filmowej – referująca: Wicemarszałek 

Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miejskiej Ostróda pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań                     

w zakresie kultury realizowanych przez Centrum Kultury w Ostródzie – 

referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miastu Ełk pomocy finansowej                         

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań w zakresie kultury 

realizowanych przez Ełckie Centrum Kultury – referująca: Wicemarszałek 

Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Orzysz pomocy finansowej                 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań w zakresie kultury 

realizowanych przez Muzeum Wojska, Wojskowości i Ziemi Orzyskiej  

w Orzyszu – referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miastu Elbląg pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań w zakresie kultury 

realizowanych przez miejskie instytucje kultury – referująca: Wicemarszałek 

Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Związkowi Gmin Warmińsko-

Mazurskich pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie    

w 2017 r. działań w zakresie kultury – referująca: Wicemarszałek Województwa  

p. Wioletta Śląska - Zyśk.  

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 – referujący: 

Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 

Brzezin. 

29. Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

30. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

31. Wnioski i oświadczenia radnych. 

32. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Sejmiku z dnia 21.02.2017 r. 

33. Sprawy różne. 

34. Zamknięcie Sesji. 

 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

 

     Załącznik nr 3 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr 

Żuchowski zamknął ten punkt. 
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4. Interpelacje i zapytania. 

 

Radny Marcin Kulasek 

„Proszę o przedstawienie informacji, w jakiej formie Marszałek Województwa  

i podległe/zależne jednostki sprawują nadzór nad ochroną środowiska ze szczególnym 

uwzględnieniem Obszarów Chronionego Krajobrazu? Proszę o pełną informację na podstawie 

wydarzeń, jakie mają miejsce na terenie gminy Stawiguda w związku  

z katastrofalnymi dla Środowiska działaniami na rzece Łynie i jej zlewni”. 

 

Radny Patryk Kozłowski 

1. „Aktualnie prowadzona jest w Nidzicy inwestycja związana z rozbudową drogi nr 545 

i drogi nr 604. W związku ze zmniejszeniem kwot w budżecie proszę  

o informację na temat prac na ww. drogach, które przebiegają w Nidzicy. Proszę m.in. 

o harmonogram prac bieżących, informację, jak to będzie wyglądało oraz kiedy 

planowane jest zakończenie tej inwestycji i oddanie dróg do użytku?”   

2. „PIAP, czyli publiczne punkty dostępu do internetu były dużą inwestycją prowadzoną 

przez Samorząd Województwa, w związku z tym, że otrzymuję informacje, że te 

publiczne punkty nie działają, proszę o sprawozdanie z funkcjonowania tego projektu 

oraz informację na temat kosztów związanych z działalnością tych publicznych 

punktów ponoszonych przez Samorząd Województwa”.  

Radna Teresa Krajewska 

„Informuję o planowanej w gminie Olecko, na skraju miasta, w bliskiej odległości od 

Jeziora Olecko Wielkie budowy chlewni na 25 tys. sztuk przy sprzeciwie mieszkańców 

Olecka. Hodowla roczna może wynieść 75 tys. sztuk. Informacja jest niezwykle istotna  

w kontekście być może wydania w niedalekiej przyszłości pozwolenia zintegrowanego na tę 

budowę przez Marszałka Województwa. Aby uniknąć m.in. masowych protestów 

mieszkańców bardzo proszę o rozważenie możliwości odmowy wydania ewentualnego 

pozwolenia zintegrowanego".  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Analiza sytuacji na rynku pracy 

w województwie warmińsko-mazurskim w 2016 roku. Monitoring realizacji 

Regionalnego Planu Działań na rzecz Zatrudnienia za 2016 rok". 

Załącznik nr 4 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie, p. Zdzisław Szczepkowski 

korzystając z prezentacji multimedialnej omówił m.in. sytuację na rynku pracy  

w województwie warmińsko-mazurskim.  

Załącznik nr 5 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 6 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia materiału informacyjnego pt. "Miasta 

Cittaslow, jako perspektywiczny produkt wizerunkowy województwa warmińsko-

mazurskiego". 

Załącznik nr 7 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 8 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji w roku 2016 

Programu pn. "Warmia i Mazury dla Dużej Rodziny". 

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej, p. Wiesława Przybysz 

korzystając z prezentacji multimedialnej omówiła program „Warmia i Mazury dla Dużej 

Rodziny”. Podkreśliła m.in., że celem programu jest udostępnienie różnego rodzaju ulg  

i zniżek dla rodzin, które legitymują się Ogólnopolską Kartą Dużej Rodziny, w której 

wychowuje się troje i więcej dzieci. Powiedziała m.in., że program ma na celu wzmocnienie 

 i wsparcie rodzin wielodzietnych na terenie województwa warmińsko-mazurskiego poprzez 

przysługującym członkom rodzin wielodzietnych uprawnień m.in. w postaci tańszych biletów 

wstępu na wydarzenia kulturalne, czy też zniżek na dodatkowe zajęcia edukacyjne.  Dodała, 

że do ww. programu przyłączyć się może każdy podmiot z terenu województwa warmińsko-

mazurskiego oferujący system ulg i zniżek na świadczone przez siebie usługi lub oferowane 

działania i inicjatywy prorodzinne.  

Załącznik nr 9 

 

 

Radny Paweł Szliwiński powiedział m.in., że uczestniczył w „Narodowym Kongresie 

Rodziny” na którym poruszany był temat stworzenia ogólnopolskiej ustawy dotyczącej 

wsparcia rodziny dzięki której samorządy będą miały przede wszystkim podstawę prawną do 

tego żeby móc wspierać rodziny wielodzietne, w tym m.in. przez Kartę Dużej Rodziny. 

Zdaniem radnego, Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego powinien przyłączyć 

się do prac związanych z powstawaniem ustawy dotyczącej wsparcia rodzin i wspierania 

samorządów. 

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej, p. Wiesława Przybysz  

w nawiązaniu do wypowiedzi radnego wyjaśniła, że Samorząd Województwa Warmińsko-

Mazurskiego jako jedyny w 1999 roku przyjął program Polityki Prorodzinnej i w ramach 

m.in. tego Programu organizowane są „Dni Rodziny”, ale również wiele działań inicjujących 

różne rozwiązania w regionie. Podkreśliła, że powstanie ustawy pozwoliłoby rozbudować 

program już funkcjonujący.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 10 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonego przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego sprawozdania z gospodarowania mieniem Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego za rok 2016. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju oraz Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 11 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyposażenia Muzeum Kultury Ludowej  

w Węgorzewie, samorządowej instytucji kultury, w nieruchomość. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 12 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości                        

w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 

Ryn. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 13 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości                          

w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 

Dobre Miasto. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 14 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii 

im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 15 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

informacji pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia z dniem 1 września 2017 r. Gimnazjum 

z Ukraińskim Językiem Nauczania wchodzącego w skład Zespołu Szkół  

z Ukraińskim Językiem Nauczania w Górowie Iławeckim w 8-letnią Szkołę 

Podstawową z Ukraińskim Językiem Nauczania. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

  

Załącznik nr 16 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Rady 

Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Załącznik nr 17 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej                       

pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2017. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Komisja Ochrony Zdrowia, 

Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

  

Załącznik nr 18 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Pana P.M. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały 

XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 

2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody 

łowieckie”. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

  

Załącznik nr 19 

 

Radny Paweł Szliwiński poprosił Radcę Prawnego o wyjaśnienie, czy podjęcie 

uchwały w zaproponowanym kształcie nie zamknie drogi skarżącemu do wniesienia skargi?  

 

Przewodniczący Sejmiku powiedział m.in., że będzie narastała liczba tego typu skarg, 

gdyż od 14 miesięcy nie ma ustawy, która pozwalała  Sejmikowi regulować granice obwodów 

łowieckich. Nadmienił, że rozstrzygnięcia Sądu Administracyjnego są takie, że obwody 

łowieckie pozostają w granicach natomiast wyłącza się ten teren który jest skarżony przez 

dane osoby. Dodał, że na kolejnych sesjach będą pojawiały się tego typu projekty uchwał. 

 

Radca Prawny, p. Andrzej Swat odniósł się do pytania radnego i wyjaśnił, że podjęcie 

uchwały w zaproponowanym brzmieniu  nie będzie zamykało skarżącym drogi do wniesienia 

stosownej skargi do Sądu Administracyjnego. Podkreślił, że sposób odniesienia się  do 

wezwania przez Sejmik Województwa nie wpływa na możliwość wniesienia skargi i skarżący 

ma prawo skierować sprawę do Sądu Administracyjnego. 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

17. Podjęcie uchwały uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Pana E.Ch. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały 

XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 

2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody 

łowieckie”. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

  

Załącznik nr 20 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Węgorzewo pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań Węgorzewskiego 

Centrum Kultury w Węgorzewie. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 21 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Piskiemu pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań Muzeum Konstantego 

Ildefonsa Gałczyńskiego w Praniu wraz z oddziałem - Muzeum Michała Kajki  

w Ogródku. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 22 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miastu Lidzbark Warmiński pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań                   

w zakresie kultury realizowanych przez Lidzbarski Dom Kultury. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 23 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miastu Kętrzyn pomocy finansowej                

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań                                        

z przeznaczeniem na II edycję Walkirii Filmowej. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 24 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miejskiej Ostróda pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań                     

w zakresie kultury realizowanych przez Centrum Kultury w Ostródzie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 25 

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miastu Ełk pomocy finansowej                         

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań w zakresie kultury 

realizowanych przez Ełckie Centrum Kultury. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 26 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Orzysz pomocy finansowej                 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań w zakresie kultury 

realizowanych przez Muzeum Wojska, Wojskowości i Ziemi Orzyskiej w Orzyszu. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 27 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miastu Elbląg pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2017 r. działań w zakresie kultury 

realizowanych przez miejskie instytucje kultury. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 28 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Związkowi Gmin Warmińsko-Mazurskich 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie   w 2017 r. działań 

w zakresie kultury. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 29 

 

Radna Bożenna Ulewicz zapytała, na co zostanie przeznaczona pomoc finansowa 

udzielona Związkowi Gmin Warmińsko-Mazurskich? 

 

Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski odniósł się do 

pytania radnej i wyjaśnił, że pomoc finansowa ma związek z kontynuacją zadań z roku 

ubiegłego i dotyczy organizacji koncertów w zabytkach. Nadmienił, że w tym roku kwota 

dofinansowania jest mniejsza, ale Gminy również wspierają finansowo organizację 

koncertów.  

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

Załącznik nr 30 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  

z autopoprawką.  

 

Załącznik nr 31 

 

Radny Patryk Kozłowski zapytał, na co mają zostać przeznaczone środki 

zabezpieczone w budżecie, w związku z przejęciem funkcji operatora wybudowanej sieci 

szerokopasmowej?  

 

Skarbnik Województwa, p. Marek Bauman w nawiązaniu do pytania radnego 

odpowiedział, że środki zostały zabezpieczone m.in. na: dostawę i dystrybucję energii 

elektrycznej, serwis infrastruktury, usuwanie awarii i konserwację infrastruktury, przejęcie 

infrastruktury i jej inwentaryzację, audyt, utrzymanie stanowisk pracy zajmujących się 

obsługą infrastruktury, zakup usług telekomunikacyjnych, czy też na koszty związane  
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z przebudową istniejącej infrastruktury.  Nadmienił, że po przejęciu funkcji operatora 

Samorząd Województwa uzyska dochód ze sprzedaży usług. 

 

Radny Krzysztof Żochowski w nawiązaniu do pytania radnego, p. Patryka 

Kozłowskiego i wypowiedzi Skarbnika Województwa poprosił o bardziej szczegółową 

informację, na co dokładnie mają zostać przeznaczone środki. Zdaniem radnego usuwanie 

awarii i konserwacja powinna być wykonywana przez firmę, która zrealizowała tę inwestycję  

i udzieliła gwarancji.  Zapytał, jaki jest okres gwarancji? Podkreślił, że kwota, która została 

zabezpieczona jest bardzo wysoka w związku z tym poprosił o szczegółową informację.  

 

Radny Patryk Kozłowski powiedział m.in., że kolejne pieniądze, które przeznaczane 

są na utrzymanie sieci są wyższe niż dochody ze sprzedaży. Zdaniem radnego pieniądze  

z budżetu województwa przeznaczane są na coś, co nie funkcjonuje we właściwy sposób. 

 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że Zarząd Województwa wypowiedział 

umowę Partnerowi, który nie wywiązywał się z warunków umowy i w  związku z tym 

obecnie trwa przejmowanie sieci, a niektóre kwestie rozstrzygane będą w sądzie. Podkreślił, 

że miała miejsce sytuacja np. odcięcia prądu, rozbrajania niektórych węzłów, co teraz należy 

wymienić, żeby wszystko funkcjonowało we właściwy sposób. Dodał, ze sprawa jest cały 

czas w toku dlatego trudno na tym etapie przedstawić dokładne dane ile np. osób korzysta  

z sieci. Dodał, że podobna sytuacja jest w 5 województwach Polski Wschodniej. Powiedział  

m.in., że cały czas prowadzone są rozmowy z Ministerstwem Cyfryzacji. Podkreślił, że ważne 

jest to, żeby ta sieć funkcjonowała we właściwy sposób i dlatego podjęto działania w celu 

przejęcia funkcji operatora. 

 

Radna Teresa Krajewska powiedziała m.in., że radni Klubu Prawa  

i Sprawiedliwości wiedzą o tym, że sieć szerokopasmowa jest bardzo potrzebna. Dodała, że 

nie otrzymali odpowiedzi nt. gwarancji udzielonym przez firmę, która wykonywała tę sieć. 

 

Marszałek Województwa w nawiązaniu do wypowiedzi radnej powiedział m.in., że 

sprawa jest bardzo skomplikowana. Nadmienił, że w związku ze złym eksploatowaniem przez 

firmę należy jak najszybciej ją odebrać i uzupełnić. Powiedział m.in., że powstaje nowe biuro, 

które zajmie się przejmowaniem sieci. Nadmienił, że konieczne jest podjęcie działań w celu 

uniknięcia całkowitej dewastacji sieci.  

 

Radny Krzysztof Żochowski powiedział m.in., że rozumie to, że czasami zdarzają się 

nierzetelni wykonawcy, następnie zaproponował, aby została przygotowana informacja 

zawierająca planowane wydatki, roszczenia. Podkreślił, że środki przeznaczane na ten ten jak 

na budżet województwa nie są małe.  

 

Radny Patryk Kozłowski  powiedział m.in., że rozumie to, że sytuacja związana  

z realizacją projektu sieci szerokopasmowej jest trudna. Następnie zgłosił wniosek,  aby na 

każdej sesji przedstawiana była informacja nt. stanu realizacji inwestycji. Poprosił  

o przegłosowanie ww. wniosku. Dodał, że podobny wniosek, był kiedyś zgłoszony, ale 

dotyczył przekazywania informacji nt. realizacji projektu związanego z powstawaniem Portu 

Lotniczego Olsztyn-Mazury.   

 

Marszałek Województwa odpowiedział, że Zarząd ma obowiązek przekazywania 

sprawozdania, żeby radni mogli zapoznać się z tym co się dzieje w województwie. Dodał, że 

informacje przekazywane, co miesiąc będą się powtarzały z uwagi na to, że procesy są cały 

czas w toku. 
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Radny Patryk Kozłowski dodał, że raz na kwartał taka informacją może być 

przygotowywana. 

 

Marszałek Województwa odpowiedział, że raz na kwartał taka informacja może zostać 

przygotowana.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek 

następującej treści: raz na kwartał Radni Województwa Warmińsko-Warmińsko będą 

informowani o bieżącej sytuacji związanej z realizacją projektu „Sieć Szerokopasmowa 

Polski Wschodniej - województwo warmińsko-mazurskie". 

 

 Za przyjęciem wniosku głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Ponieważ nie było więcej  chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na 2017 r. pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 

 

29. Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kolejna sesja Sejmiku odbędzie się 25 

kwietnia 2017 r. 

 

29. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Marszałek Województwa poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 

będą udzielone na piśmie. 

 

30. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radna Bożenna Ulewicz powiedziała m.in., że w związku z Konkursem Filmowym 

prowadzonym przez Warmińsko-Mazurski Fundusz Filmowy w Olsztynie wpłynęły pisma 

wyrażające niezadowolenie organizacji pozarządowych, które nie prowadzą działalności 

gospodarczej i w związku z tym zostały pominięte w regulaminie. Zdaniem radnej wszystkie 

organizacje, podmioty, organizacje nie prowadzące działalności gospodarczej, powinny mieć 

możliwość ubiegania się o dofinansowanie. Zapytała, jak wygląda sytuacja w tej sprawie? 

Dodała również, że poruszała ten problem na posiedzeniu Komisji Kultury i Edukacji. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że rozpatrywany jest punkt wnioski  

i oświadczenia radnych,  natomiast radna zadała pytanie. Poprosił, żeby radni zabierali głos, 

zadawali pytania w odpowiednich punktach porządku obrad sesji.  

 

Marszałek Województwa w odniesieniu do pytania radnej powiedział m.in., że 

Department Kultury i Edukacji zajmuje się tą sprawą. Dodał, że po przygotowaniu 

odpowiedzi przez Dyrektora Departamentu Kultury i Edukacji, radna otrzyma informację  

w tej sprawie.  

 

32. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Sejmiku z dnia 21.02.2017 r. 
        

Wobec braku uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  
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Za przyjęciem protokołu głosowało 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

33. Sprawy różne. 
 

 Przewodniczący Sejmiku odczytał projekt stanowiska Klubu Radnych Polskiego 

Stronnictwa Ludowego i  Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

  

Stanowisko Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 

funkcjonowania Zakładu ZAP SZNAJDER BATTERIEN S.A. Oddział Produkcyjny  

w Korszach z dnia 28 marca 2017 r. 

  
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego w związku z nasilającymi się  

i ciągłymi skargami w sprawie funkcjonowania Zakładu ZAP SZNAJDER BATTERIEN S.A. 

Oddział Produkcyjny w Korszach oraz próbami upolitycznienia zaistniałego problemu, wzywa 

Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego oraz podległe mu służby m.in. Inspekcję Ochrony 

Środowiska, Inspekcję Sanitarną oraz Wojewódzki Inspektorat Nadzoru Budowlanego do 

podjęcia zdecydowanych działań mających na celu wyjaśnienie sytuacji zagrożenia zdrowia  

i życia mieszkańców Korsz, w związku z funkcjonowaniem ww. Zakładu. 

O zrealizowaniu powyższej inwestycji zdecydowały władze miejscowe – Burmistrz Korsz 

i Starosta Kętrzyński poprzez wydanie decyzji lokalizacyjnej, środowiskowej oraz pozwolenia 

na budowę. Odbioru i dopuszczenia do użytkowania zakładu dokonały również instytucje 

lokalne o zasięgu powiatowym, przy wiedzy i zaangażowaniu władz miejskich. 

Pozwolenie zintegrowane jest następstwem i konsekwencją lokalnie uzyskanych 

pozwoleń, odbioru i dopuszczenia inwestycji do użytkowania oraz wymogów procesu 

technologicznego, które wydawane jest w ściśle określonej procedurze administracyjnej  

i podlega nadzorowi Ministra Środowiska. 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego nie pozostaje obojętny wobec 

problemów zgłaszanych przez mieszkańców Miasta i Gminy Korsze. Wielokrotnie podczas 

Sesji Sejmiku oraz podczas posiedzeń Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej omawiane były problemy i skargi kierowane pod adresem 

w/w zakładu. Radni Sejmiku w ramach posiadanych kompetencji analizowali przedstawiane 

uwagi i wnioski, a sprawy będące w kompetencji innych organów przekazywano im według 

właściwości (uchwała Nr XIV/354/16 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 

23.02.2016 r.). 

Natomiast nadzór nad bieżącym funkcjonowaniem zakładu, przestrzeganiem norm oraz 

wymogów ochrony środowiska, a także ochrony zdrowia mieszkańców pełnią inspekcje  

i służby podległe wojewodzie. Wojewoda, jako przedstawiciel Rady Ministrów  

w województwie zgodnie z art. 22 pkt 2 ustawy z dnia 23 stycznia 2009 r.  

o wojewodzie i administracji rządowej w województwie (Dz. U. z 2015 r., poz. 525                      

ze zm.) ma obowiązek zapewnić mieszkańcom województwa bezpieczeństwo m.in.  

w zakresie zdrowia i życia. 

             
Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do przedstawionego stanowiska? 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski powiedział m.in., że nie rozumie 

dlaczego Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości nie otrzymał wcześniej projektu stanowiska 

do konsultacji. Dodał, że w dużej części zgadzają się z tym stanowiskiem, które zostało 

przygotowane przez Klub Radnych PSL i PO, natomiast mają do niego uwagi. Poprosił 

radnego, p. Pawła Szliwińskiego o przedstawienie uwag.  

 

Radny Paweł Szliwiński powiedział m.in., że w większości zgadzają się z treścią 

Stanowiska przedstawioną przez Przewodniczącego Sejmiku z racji tego, że jest ono 

odpowiedzią Pana Marszałka na zajęte stanowisko Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
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na poprzedniej sesji.  Podkreślił, że chcieliby zmienić stanowisko Sejmiku, aby stało się 

stanowiskiem Sejmiku, a nie stanowiskiem Klubu Radnych PSL i Klubu Radnych PO. 

Przedstawił treść stanowiska z wprowadzonymi zmianami. 

 

Stanowisko Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie 

funkcjonowania Zakładu ZAP SZNAJDER BATTERIEN S.A. Oddział Produkcyjny  

w Korszach z dnia 28 marca 2017 r. 

 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego w związku z nasilającymi się  

i ciągłymi skargami w sprawie funkcjonowania Zakładu ZAP SZNAJDER BATTERIEN S.A. 

Oddział Produkcyjny w Korszach zwraca się do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego oraz 

podległych mu służb m.in. Inspekcji Ochrony Środowiska, Inspekcji Sanitarnej oraz 

Wojewódzkiego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego oraz Marszałka Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego i podległych mu służb geologicznych, m.in. Geologa 

Wojewódzkiego, do podjęcia zdecydowanych działań mających na celu wyjaśnienie sytuacji 

zagrożenia zdrowia i życia mieszkańców Korsz, w związku z funkcjonowaniem ww. Zakładu. 

O zrealizowaniu powyższej inwestycji zdecydowały władze miejscowe – Burmistrz Korsz 

i Starosta Kętrzyński poprzez wydanie decyzji lokalizacyjnej, środowiskowej oraz pozwolenia 

na budowę. Odbioru i dopuszczenia do użytkowania zakładu dokonały również instytucje 

lokalne o zasięgu powiatowym, przy wiedzy i zaangażowaniu władz miejskich. 

Pozwolenie zintegrowane jest następstwem i konsekwencją lokalnie uzyskanych 

pozwoleń, odbioru i dopuszczenia inwestycji do użytkowania oraz wymogów procesu 

technologicznego, które wydawane jest w ściśle określonej procedurze administracyjnej  

i podlega nadzorowi Ministra Środowiska. 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego nie pozostaje obojętny wobec 

problemów zgłaszanych przez mieszkańców Miasta i Gminy Korsze. Wielokrotnie podczas 

Sesji Sejmiku oraz podczas posiedzeń Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej omawiane były problemy i skargi kierowane pod adresem 

w/w zakładu. Radni Sejmiku w ramach posiadanych kompetencji analizowali przedstawiane 

uwagi i wnioski, a sprawy będące w kompetencji innych organów przekazywano im według 

właściwości (uchwała Nr XIV/354/16 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 

23.02.2016 r.). 

Nadzór nad bieżącym funkcjonowaniem zakładu, przestrzeganiem norm oraz wymogów 

ochrony środowiska, a także ochrony zdrowia mieszkańców pełnią inspekcje  

i służby podległe wojewodzie oraz marszałkowi. Wojewoda, jako przedstawiciel Rady 

Ministrów w województwie zgodnie z art. 22 pkt 2 ustawy z dnia 23 stycznia 2009 r.  

o wojewodzie i administracji rządowej w województwie (Dz. U. z 2015 r., poz. 525                      

ze zm.) ma obowiązek zapewnić mieszkańcom województwa bezpieczeństwo m.in.  

w zakresie zdrowia i życia, natomiast Marszałek na podstawie  art. 14 ust. 1 w związku  

z art. 31 ust. 1 ustawy o samorządzie województwa (Dz. U. z 1998 r. Nr 91 poz. 576, ze zm.) 

pełni zadania z zakresu ochrony zdrowia i ochrony środowiska. 

 

Radny Paweł Szliwiński dodał, że zaprezentowane Stanowisko jest niepolityczne. 

Podkreślił, że stanowiska zajmowane wcześniej przez Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości  

nie były  próbami upolitycznienia sporu natomiast były tylko i wyłącznie głosem 

mieszkańców miasta Korsze.  Powiedział m.in., że podczas posiedzenia Komisji Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Geolog 

Wojewódzki przedstawił raport i wykazał również, że zlecone przez Pana Marszałka badania 

nie wykażą tego, czy jest rzeczywisty wpływ działalności Zakładu na wody podziemne, które 

znajdują się pod miastem Korsze. Radny podkreślił, że Geolog Wojewódzki wskazał, że jest 

kompetentną osobą do przeprowadzenia rzetelnych badań dlatego radni Klubu Prawa  

i Sprawiedliwości uważają, że należy w stanowisku uwzględnić Pana Marszałka i zlecenie 

badań dla Geologa Wojewódzkiego. Nadmienił, że zdaniem Geologa wody te są 



16 

 

niezagrożone. Stwierdził, że będą głosować za przyjęciem Stanowiska Sejmiku, ale  

w kształcie zaproponowanym przez radnych Klubu Prawa i Sprawiedliwości.  

 

Radny Ryszard Kawczyński w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Pawła 

Szliwińskiego powiedział, że Geolog podkreślił, że na głębokości pow. 15 m przy układzie 

geologicznym naszego województwa nie ma żadnych zagrożeń. Zdaniem radnego 

prowadzenie badań i wydawanie dodatkowych środków jest nieuzasadnione. 

 

Radny Paweł Szliwiński dodał, iż mówił o tym, że Geolog podkreślał, że niemożliwy  

jest wpływ na wody, a koszt badań powinien zmieścić się w granicach 20 tys. zł.  Zdaniem 

radnego po przeprowadzeniu dodatkowych badań mieszkańcy Korsz byliby przekonani, że 

nie ma wpływu funkcjonowania tego Zakładu.  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że są zgłoszone dwa stanowiska.  

W związku z tym zarządził głosowanie nad Stanowiskiem Sejmiku w wersji zaproponowanej 

przez Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego i Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej.  

 

Za przyjęciem treści wniosku w kształcie przedstawionym przez Przewodniczącego 

Sejmiku głosowało 16 radnych, przeciw – 5, wstrzymało się – 0. 

 

W związku z pojawiającymi się wątpliwościami, co do wyniku głosowania, 

Przewodniczący Sejmiku zarządził reasumpcję głosowania nad stanowiskiem w kształcie 

zaproponowanym przez Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego i Klubu Radnych 

Platformy Obywatelskiej. 

 

Za przyjęciem treści wniosku w kształcie przedstawionym przez Przewodniczącego 

Sejmiku w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego i Klubu Radnych 

Platformy Obywatelskiej głosowało 17 radnych, przeciw – 6, wstrzymało się – 1. 

 

Radny Paweł Szliwiński zgłosił wniosek w sprawie przeprowadzenia głosowania nad 

Stanowiskiem, które przedstawił. 

 

Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad Stanowiskiem Sejmiku w wersji 

zaproponowanej przez Klub Prawa i Sprawiedliwości.  

 

Za przyjęciem treści wniosku w kształcie przedstawionym przez radnego Pawła 

Szliwińskiego w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości głosowało 6 radnych, 

przeciw – 16, wstrzymało się – 1.  

 

Przewodniczący Sejmiku dodał, że projekt stanowiska został odrzucony. 

 

34. Zamknięcie Sesji. 

 

Zamykając obrady XXV sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

              Piotr Żuchowski 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


